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IGEN A KORMÁNY KÁRTÉRÍTÉSI AJANLATARA 

800 milliót kap 
Hódmezővásárhely 
Elfogadja a kormány által fel-
ajánlott 800 millió forintos 
kártérítést Vásárhely. A köz-
gyűlés egyhangúlag mondott 
igent a kórházi leépítés miatt 
kínált összegre, Lázár János 
polgármester azonban ismét 
hangsúlyozta: el kell ismerni, 
hogy hibázott, és kárt okozott 
a kormány 2007 tavaszán. 

HÓDMEZŐVÁSÁRHELY 
SZÖGI ANDREA 

934 millió forintot kért az ál-
lamtól a vásárhelyi önkor-
mányzat a kórház leépítése 
miatt indított kártérítési per-

99 A közgyűlés határozata 
szerint a kormánytól azt várják, 
ismerje el, hogy hibázott, és kárt 
okozott, ezzel pedig sérült az 
egészségügyi ellátáshoz való 
egyenlő hozzáférés esélye. 

ben. A közgyűlés tegnap rend-
kívüli ülésén tárgyalt a kor-
mány ajánlatáról, amely sze-
rint peren kívül 800 milliót 
kaphat a város, mivel 2007 ta-
vaszán harmadára csökken-
tették az aktív ágyszámot, 350 
dolgozót pedig elbocsátottak. 
A képviselők vita nélkül, egy-
hangúlag szavazták meg az 
ajánlat elfogadását, amelyet 
egyébként az igazságügyi 
szakértő cég is javasolt a vá-
rosnak. Az esetleges per kime-
netelét becslő számítások sze-
rint ugyanis 350 millió forint 
fölött bármekkora összeggel 
jól jár Vásárhely. 

Lázár János p o l g á r m e s t e r 
e l m o n d t a : Orbán Viktor mi-
niszterelnök hétfői vásárhe-
lyi látogatásakor négyszem-
közt arról tájékoztatta őt, 
hogy ez az ajánlat nem csu-
pán 800 millió forint átutalá-
sáról, de arról is szól, hogy az 
Erzsébet-kórházban szakmai 
kártalanítás várható. Az in-
tézmény bizonyította, hogy 
életképes - tette hozzá Lázár 
- , mégpedig azzal, hogy a vá-
sárhelyiek mögéje álltak, a 
dolgozók pedig a megválto-
zott körülmények között is jól 
teljesítettek. 

A közgyűlés határozata 
szerint a kor-
mánytól azt 
várják, ismer-
je el, hogy hi-
bázott, és kárt 
okozo t t , ezzel 
pedig sérült 
az egészség-
ügyi ellátás-
hoz való 
egyenlő hoz-

záférés esélye. Arról a határo-
zati javaslatról, amely szerint 
a 800 millió forintot kórházi 
fejlesztésekre költik, már az új 
testület dönt. 

28-ból négy 

Összesen 28 kórház fordult 
bírósághoz a 2006-2007-es 
egészségügyi átalakítás után. 
Ezek közül mindössze 4 (a vá-
sárhelyin kívül a debreceni, a 
gyulai és a keszthelyi kórház) 
jutott el a Legfelsőbb Bírósá-
gig, amely az érintett intézmé-
nyeknek adott igazat. 

KERDES 
AKI VALASZOL: 
Fazekas Sándor miniszter 
3 kérdést teszünk fel olyan 
embereknek, akik valamiért 
az érdeklődés középpontjába 
kerültek, és olyanoknak, akik 
válaszolni hivatottak aktuális 
témákra. Ezúttal Fazekas 
Sándor vidékfejlesztési mi-
niszter beszél a családi bir-
tokról, a helyi termelők segí-
téséről, valamint az állami 
tulajdonú földek sorsáról. 

HÓDMEZŐVÁSÁRHELY 
TÖRÖK ANITA 

- Mekkora családi birtokot tart 
ideálisnak? 

- Nem határozható meg 
az ideális méret. Attól függ, 
hogy mivel foglalkozik a 
gazdálkodó. Más nagyságú 
terület szükséges a szőlő 
vagy a fűszerpaprika ter-
mesztéséhez, és megint más 
a szántóföldi növények ne-
veléséhez. 
- Mit vár attól a rendelkezés-
től, hogy az őstermelő a helyi 
közétkeztetésbe viheti a ter-
ményeit? 

- Arra számítok, hogy 
sok helyi gazdának ez ko-
moly bevételt jelent. Úgy vé-
lem, a belföldi termelés szá-
mára ez kiváló lehetőség, 
persze ezzel élni is kell. 
Nem kell utaztatni a termé-
ket, ami a fogyasztó számá-
ra is jó. A lényeg, hogy a ha-

zai termelők igenis tudjanak 
érvényesülni a belföldi pia-
con. Megpróbáljuk helyzet-
be hozni őket. 
- Mi várható az állami tulaj-
donban lévő földek kapcsán? 

- A cél, hogy az állami 
földek körül rend legyen. 
Ezért leltározzuk az állami 
földvagyont. Aktualizáljuk a 
szerződéseket. Sok olyan 
föld van, amelynek nincs 
gazdája. Fontos azonban az 
is, hogy a jelenlegi gazdál-
kodók minél több munkahe-
lyet adjanak. Nem támogat-
juk a spekulációt. Támogat-
juk viszont az állami tulaj-
donban lévő földeken a fia-
tal családi gazdálkodók bol-
dogulását. A magyar föld a 
magyaroké 
ezért lé-
nyeges 
az ál-
lam 
elővá-
sárlási wSfc 
joga. 
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120-130 EZER FORINT EGY ATLAGOS SZEGEDI KÖRZETBEN A HÁZIORVOS HAVI FIZETESE 

A minőségi munkát is díjazzák 
Tizenkét indikátor alapján mi-
nősítik a háziorvosok munkáját 
idén júliustól. Az összegyűjtött 
pontokkal pluszdíj illeti meg a 
doktort. Immár nem csupán a 
körzetbe tartozó betegek szá-
ma dönti el a háziorvos fizeté-
sét, de a változás nem módo-
sítja alapvetően a háziorvosok 
bevételét. 

MAGYARORSZÁG 
ÚJSZÁSZI ILONA 

Júliustól a háziorvos finanszí-
rozása már nem kizárólag 
azon múlik, hogy hány beteg 
tartozik a körzetébe, pluszdí-
jazást kaphat a minőségi 
munkáért. így az Országos 
Egészségbiztosítási Pénztár 
(OEP) havi rendszerességgel 
ad visszajelzést a háziorvos-
nak arról, hogy a 12-féle muta-
tó alapján milyennek minősít-
hető a betegségmegelőzés és 
gondozás területén végzett 
munkája. 

- 12 indikátor a minősítés 
alapja. A rendszer pluszadmi-
nisztrációt igényel, és ellent-
mondásokat is rejt - véli dr. 
Pördi Nándor. A szeged i házi-
orvos példaként említi, hogy 
az indikátorrendszer pozití-
vumnak tekinti a szűrővizsgá-
latok népszerűsítését, ugyan-
akkor az egészségügy más te-
rületein terhet jelent a sokféle 

A rendszer pluszadminisztrációt igényel, és ellentmondásokat is rejt, véli Pördi doktor. FOTÓ: KARNOK CSABA 

és sok pénzbe kerülő vizsgálat. 
A betegségmegelőzés -

például a védőoltások, szűré-
sek, emlőrákszűrés - mellett a 
gondozást érintő indikátor -
többek között - a magas vér-
nyomás, a cukorbetegség ke-
zelése területén végzett gyó-
gyító munka. 

- Az átlagnál jobban teljesí-

Hálapénz és adó. A háziorvosok a 18 és 59 év közötti pácienseik ne-
gyedétől számíthatnak hálapénzre - az AXA Egészségpénztár felméré-
se szerint. Tavaly a gazdaságilag aktív magyar lakosság fejenként átla-
gosan 9600 forint értékben hálálkodott valamilyen orvosi ellátásért. 
Ezzel összesen 32 milliárd forint cserélt gazdát, adómentesen. Az ál-
datlan állapot megszüntetésében az orvosok is érdekeltek - megalázó 
és esetleges „bevételi forrás" a hálapénz. A Magyar Orvosi Kamara 
Csongrád megyei elnöke, dr. Domokos István szerint egzisztenciális 
helyzetük javításával lennének itthon tarthatóak a doktorok. Ennek 
egyik módja, hogy megduplázzák az orvosok jelenlegi, megalázóan ala-
csony, nettó 120-150 ezer forintos fizetését. Az egészségügybeli bérek 
rendezését követően új szerződést lehetne kötni, amelyben a hálapénz 
elutasítását közszolgaként is vállalnák a doktorok. 

tőket jutalmazza a rendszer, az 
alulteljesítőket nem bünteti 
- összegzi a szakma tapaszta-
la tát dr. Szabó Ágnes. A zsom-
bóiak háziorvosa még nem ér-
zékelte, hogy pluszdíjazáshoz 
jutott volna. Igaz, az átlagnál 
kevesebb antibiotikumot ír föl 
receptre, s e téren bizonyosan 
alatta marad a preferált érté-
keknek. 

„A 2010 második félévétől 
bevezetendő minőségi indiká-
torrendszer alapján a jól telje-
sítő, munkájukat minőségi 
színvonalon ellátó háziorvo-
sok többletfinanszírozásban 
fognak részesülni, amelynek 
mértéke 2 milliárd forint. Azaz 
a háziorvosi kasszában meg-
lévő teljes 77,9 milliárdnyi for-
rás egésze kifizetésre kerül a 
háziorvosok részére" - olvas-
ható a szaktárca idén január-
ban kiadott közleményében. 
Az általunk kérdezett, magu-

kat megnevezni nem óhajtó, 
vállalkozóként dolgozó házi-

„A doktorok szerint 
nagyon hiányzik a 
rendszerből a vizitdíj 
megszüntetésekor 
megígért havi 150 ezer 
forint 
többletfinanszírozás." 

orvosok szerint viszont az in-
dikátorrendszerrel díjazott 
körzetek havi bevétele is leg-
feljebb bruttó 15-19 ezer fo-
rinttal nőtt. A doktorok sze-
rint nagyon hiányzik a rend-
szerből a vizitdíj megszünteté-
sekor megígért havi 150 ezer 
forint többletfinanszírozás. 
Ezért aztán egy átlagos szege-
di körzetben a havi jövede-
lemből csak 120-130 ezer fo-
rint lehet az orvos fizetése. 

Kezdődik a belváros felújítása 
VÁSÁRHELY 
MUNKATÁRSUNKTÓL 

Aláírta a Tornyai városreha-
bilitációs program 857 millió 
forintos támogatási szerződé-
sét a vásárhelyi önkormány-
zat, így még ebben a hónap-
ban megkezdődhet az 1,1 mil-

liárdos belvárosi átépítés. 
Lázár János t e g n a p i s a j t ó t á -
jékoztatóján ismertette a 
részleteket. A másfél éves 
építkezés várhatóan még eb-
ben a hónapban elkezdődik, 
bővítik a Tornyai-múzeumot, 
átalakítják az Alföldi Galéri-
át, a Rapcsák András útból 
pedig sétálóutca lesz. A be-

ruházás része a városköz-
pont teljes megújításának, 
amelyre összesen 9 milliár-
dot költ az Unió, az önkor-
mányzat és több magánbe-
fektető. 

A polgármester hangsú-
lyozta: sokszor éri őt a kriti-
ka, miszerint ezek látvány-
beruházások. Holott vélemé-

nye szerint a környezet lát-
ványa hozzájárul a városla-
kók közérzetéhez, a fiatalo-
kat pedig ez befolyásolja leg-
inkább abban a döntésben, 
hogy elmennek-e a városból, 
vagy ott maradnak. Hozzá-
tette, Vásárhelynek kiemelt 
célja, hogy megtartsa ezt a 
korosztályt. 

Új szolgáltatóházat és elkerülő utat adtak át Algyőn 

Algyő Szegedtől való különválását ünnepli a héten - a nagyközség 1997. október 1-én lett újra önálló település. A programsorozat része-
ként tegnap adták át az új szolgáltatóházat, amely a Kastélykert utca 49. szám alatti ingatlan 36 millió forintból történt felújításával jött létre. A 
nagyközség ezenkívül 12,5 millió forintot nyert falumegújításra: a pénzbői a polgármesteri hivatal, a tájház és az új szolgáltatóház külső nyílászáróit 
cserélték ki, és felújították az épületek homlokzatait. Átadták az új külterületi elkerülő utat is, amely az ipartelepet köti össze a 47-es főúttal. En-
nek költsége - a tavasszal már felújított Búvár utcával együtt -168 millió 605 ezer 904 forint volt. FOTÓK: FRANK YVETTE 


